
PASSATO PROSSIMO (PP)

Passato prossimo tvorimo iz pomožnega glagola (verbi ausiliari) avere ali 
essere, ki sta v sedanjiku ter iz preteklega deležnika (participio passato), 
pri katerem se končnice glagolov spremenijo.

PP= verbi ausiliari (avere/essere) + participio passato (-ato, -uto, -ito)
                   al presente

        pomožna glagola (avere/essere)     pretekli deležnik              -are       -
ato  
                      v sedanjiku                                                             -ire        -
ito
                                                                                                    -ere       -
uto

                                                                                             Lavorare     
lavorato
                                                                                             Servire       
servito
                                                                                             Vendere      
venduto 

Spreganje glagola LAVORARE  

io ho 
lavorato

noi abbiamo 
lavorato

tu hai 
lavorato

voi avete lavorato

lui/
lei

ha 
lavorato

lor
o

hanno lavorato

Pri glagolih, ki se vežejo z pomožnim glagolom avere se končnica ne 
spreminja glede na osebek v stavku.

Glagoli ki se vežejo z essere

Pri glagolih, ki se vežejo z pomožnim glagolom essere pa se končnica 
spreminja glede na osebek v stavku. Torej, če bo osebek v stavku 
moškega spola bodo končnice glagolov –ato, -uto in –ito. Če bo osebek 
ženskega spola –ata, -uta, -ita. Tako bo tudi v možini –ati, -uti, -iti in –ate, -
ute, -ite.

                                                           (-ato, -ata, -ati, -ate)



PP = essere + participio passato           (-ito, -ita, -iti, -ite)
                                                           (-uto, -uta, -uti, -ute)
        

Passato prossimo uso (Kdaj uporabljamo passato 
prossimo?)

I. Passato prossimo uporabljamo za dejanje zaključeno v preteklosti, ki
je vezano na sedanjost.

Primeri:

Ho studiato l'italiano per un anno.
Abbiamo incontrato Franco cinque minuti fa.
Sono partiti per l'estero martedì scorso.
Siamo andati a sciare a dicembre.

II. Uporabljamo pa ga tudi za dejanje zaključeno v preteklosti, ki je 
čustveno vezano na govorca.

Primeri:

Mia nonna è nata nel 1950.

Quando usare l’ausiliare avere/essere? (Kdaj avere in 
kdaj essere?)

Ho preferito il caffè4.     (Chi/Cosa?)
Siamo usciti presto?       (Quando/Dove?)

I. AVERE

Z avere se vežejo prehodni glagoli kot so (scrivere, leggere, ascoltare, 
mangiare,…).
Hanno comprato una casa in compagna. 

Z avere pa se veže tudi 6 neprehodnih glagolov, to so (dormire, viaggiare, 
passeggiare, nuotare, piangere, camminare)

II. ESSERE

Z essere pa se vežejo neprehodni glagoli, to so:
 Glagoli premikanja (verbi di motto) - andare, uscire …
 Glagoli stanja (verbi di stato) – essere, stare, rimanere …
 Glagoli spreminjanja stanja (verbi di cambiamento di stato) – 

nascere, morire, diventare …
 Brezosebni glagoli (verbi impersonali) – 



 Povratno osebni glagoli (verbi riflessivi) – lavarsi, svelarsi …

Verbi modali al passato prossimo

La bambina non ha voluto fare colazione.

Gina non è voluta venire con noi al cinema.

Sfortunatamente non mi sono potuta iscrivere. 

Avere + participio passato (modale) + infinitivo (transitivo) 

Essere + participio passato (modale) + infinitivo (intransitivo)

Modalne glagole v passato prossimo uporabljamo tako, da jih vrinemo med
pomožni glagol avere ali essere in glagol v nedoločniku. Pomožnik glagola 
se navezuje na glagol v nedoločniku. Kot vemo so modalni glagoli v 
italijanščini volere, potere in dovere, ki jih moramo pretvoriti v passato 
prossimo tako da jim dodamo že znano končnico –uto.

Volere        voluto
Potere        potuto
Dovere       dovuto


